
Protokół nr 15/2020  

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej 

oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w dniu 7 maja 2020 r. 

w Starostwie Powiatowym w Śremie 

 

Posiedzenie w trybie zdalnym rozpoczęło się o godz. 1100. W momencie otwarcia posiedzenia 

obecność potwierdziło 11. członków Komisji Zdrowia. W sali sesyjnej obecni byli Przewodniczący 

Komisji, Starosta oraz Sekretarz Powiatu. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ponadto na sali obecni  byli przy omawianiu punktów: 

Pkt 3. Pani Urszula Sitnicka Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Śremie. 

Pkt 4-7. Pani Agnieszka Oleszak Baczyńska – pracownik socjalny Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Śremie. 

Pkt 9. Pani Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w 

Śremie. 

 

Ad.1 

Posiedzenie z sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie prowadził Pan Radny Hieronim 

Bartkowiak Przewodniczący Komisji. Na podstawie „potwierdzenia quorum” w aplikacji e-sesja, 

stwierdził, że w tym momencie liczba  członków Komisji Zdrowia uczestniczących w posiedzeniu 

wynosi 11, co spełnia warunek quorum. Obecności nie potwierdził radny Paweł Wojna. 

Przewodniczący Komisji zapowiedział sprawdzanie quorum przed każdym głosowaniem. 

Zaproszenie na posiedzenie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag. Przyjęto go w następującej treści: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu śremskiego w 2019 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie za 2019 r. 

wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej oraz zestawieniem potrzeb w 

zakresie systemu pieczy zastępczej. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu 

Śremskiego za rok 2019. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy 

Społecznej na 2020 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 rok. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

Ad.2 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia komisji? 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji sprawdził quorum i potwierdził udział 12. członków Komisji w 

posiedzeniu ( dołączył p. radny P.Wojna). Następnie przeprowadził głosowanie, w wyniku którego 

protokół nr 14/2020 z dnia 15 lutego 2020 r. został przyjęty jednogłośnie (12 głosów za). 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji udzielił głosu Pani Urszuli Sitnickiej Państwowemu Powiatowemu 

Inspektorowi Sanitarnemu w Śremie. Pani Inspektor omówiła Informację o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego powiatu śremskiego w 2019 r. ( Informacja stanowić będzie załącznik do protokołu z 

sesji Rady Powiatu z 08.05.2020 r.)  W trakcie wypowiedzi nastąpiła przerwa spowodowana usterką 

techniczną). Po potwierdzeniu quorum ( 12 osób), p. Inspektor kontynuowała omawianie Informacji.  

Przewodniczący Komisji otwarł dyskusję. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionej Informacji.  

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji podziękował p. Inspektor za omówienie materiału.  

Pani U.Sitnicka zapowiedziała, że jutro na sesji przedstawi aktualne informacje dotyczące sytuacji 

epidemicznej w powiecie. 

 

Ad.4  

Do sali weszła Pani Agnieszka Oleszak Baczyńska – pracownik socjalny Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Śremie. 

Przewodniczący Komisji udzielił głosu Pani A. Oleszak Baczyńskiej, która omówiła Sprawozdanie 

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie za 2019 r. wraz z wykazem potrzeb 

w zakresie pomocy społecznej oraz zestawieniem potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej  

( materiał będzie stanowić złącznik do protokołu z sesji Rady Powiatu z 08.05.2020 r.) 

Przewodniczący Komisji otwarł dyskusję. 

Radni nie zgłosili pytań do materiału. 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Ad.5  

Przewodniczący Komisji udzielił głosu Pani Agnieszce Oleszak Baczyńskiej, która 

poinformowała, że Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu śremskiego za rok 2019 to dokument 

sformalizowany, opracowany w specjalnym systemie pn. Centralna Aplikacja Statystyczna. Dane są 

pozyskiwane z wcześniej przekazanych tam sprawozdań. Następnie omówiła materiał. 

Przewodniczący Komisji otwarł dyskusję. 

Radni nie zgłosili pytań do materiału. 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji sprawdził quorum i potwierdził udział 12. członków Komisji w 

posiedzeniu. Następnie poddał pod głosowanie projektu uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy 

społecznej Powiatu Śremskiego za rok 2019. 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie 12 głosów za. W związku z problemem połączenia 

poprzez aplikację e- sesja,  głos „za” oddał w połączeniu telefonicznym radny p. P.Wojna. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad.6 

Przewodniczący Komisji udzielił ponownie głosu Pani Agnieszce Oleszak Baczyńskiej, która 

omówiła Lokalny Program Pomocy Społecznej na 2020 rok, wskazując główne obszary działań w 

2020 r. 

Przewodniczący Komisji otwarł dyskusję. 

Radni nie zgłosili pytań do materiału 
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Przewodniczący zamknął dyskusję, następnie sprawdził quorum i potwierdził udział 11. członków 

Komisji w posiedzeniu (brak potwierdzenia obecności radnego p. A. Bielawskiego). Poddał pod 

głosowanie projektu uchwały w sprawie wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 

2020 rok. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 11 głosów za. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.7 

Przewodniczący Komisji udzielił głosu p. Agnieszce Oleszak Baczyńskiej, która omówiła zgodnie 

z projektem uchwały,  podział środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2020 roku na realizację zadań z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej. 

Przypomniał, że zadania z rehabilitacji społecznej realizuje Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, 

natomiast z zawodowej Powiatowy Urząd Pracy. Suma środków na bieżący rok wynosi 1 369 373,00 

zł, w tym 717 360 zł na działalność warsztatu terapii zajęciowej.  

Przewodniczący Komisji otwarł dyskusję. Zapytał, czy Fundacja budująca hostel w Nochowie  

będzie mogła liczyć na środki na wyposażenie sali gimnastycznej.  

Pani A. Oleszak Baczyńska powiedziała, że jeżeli będą tam osoby niepełnosprawne to Fundacja 

może się starać. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że przygotowywany jest tam oddział dla osób 

niepełnosprawnych. 

Pani A. Oleszak Baczyńska odpowiedziała, że na jutro przygotuje w tej kwestii wyczerpującą 

odpowiedź. 

Nie zgłoszono innych pytań. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

Przewodniczący Komisji sprawdził quorum i potwierdził udział 12. członków Komisji w 

posiedzeniu. Następnie poddał pod głosowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na 

które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 

roku. 

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie 12 głosów za. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Salę opuściła p. A. Oleszak Baczyńska 

Ad.8 

Do sali weszła Pani Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie. 

Przewodniczący Komisji udzielił głosu p. Izabeli Ratajczak, która omówiła proponowane zmiany 

w rozkładzie godzin pracy  aptek w związku ze zgłoszeniem  przez jedną ze śremskich aptek zmianą 

godzin pracy. Powiedziała, że opinia Wielkopolskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej jest negatywna, 

co do całości projektu uchwały, natomiast do samej zmiany godzin pracy apteki, w związku z czym 

uchwała musi być podjęta, jej opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji otwarł dyskusję. 

1.08.48.Starosta poinformował, że od 15 maja, a najpóźniej od 1 czerwca będzie czynna apteka 

całodobowa w Szpitalu Powiatowym w Śremie. Mimo, że Okręgowa Rada Aptekarska utrudniała 

proces decyzyjny, Główny Inspektor Farmaceutyczny wydał decyzję, która jest już prawomocna o 

otwarciu tej apteki.  

Nie zgłoszono więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
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Przewodniczący Komisji sprawdził quorum i potwierdził udział 12. członków Komisji w 

posiedzeniu. Następnie poddał pod głosowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 rok.  

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie 12 głosów za. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Salę opuściła p. Izabela Ratajczak. 

Ad.9 

Przewodniczący Komisji zaproponował do rozważenia, zorganizowanie w czasie panującej 

epidemii w domach pomocy społecznej  pokoi pełniących rolę kwarantanny oczywiście, jak 

zaznaczył, jeżeli będzie to możliwe do przeprowadzenia. Dodał, że w obecnej sytuacji, domy nie 

przyjmują nowych mieszkańców, a w sposób naturalny miejsca się zwalniają. W konsekwencji 

budżet placówki się zmniejsza, a koszty kadry pracowniczej są na stałym poziomie.  

Ponadto poprosił o wyjaśnienie pogłoski, że nauczyciele nie otrzymali całego wynagrodzenia.  

Starosta stwierdził, że byłoby całkowicie nierozsądne podejmować decyzje o organizowaniu 

kwarantanny w domach pomocy społecznej. Osoby kierowane na kwarantannę należą do grupy 

ryzyka, że są zarażone. Przy panującym zagrożeniu zarażeniem wirusem w  DPS byłoby to zbyt 

ryzykowne. Ponadto Starosta stwierdził, że dyrektorzy Domów nie zgłaszali problemu braku 

mieszkańców. 

Odnosząc się do drugiego pytania Starosta powiedział, że rozumie, że w pytaniu Pana 

Przewodniczącego chodzi o nadgodziny, ponieważ wynagrodzenie z tytułu obowiązkowego 

tygodniowego wymiaru godzin nauczyciele otrzymują.  Wyjaśnił, że kwestia wypłaty nadgodzin w 

okresie obecnej sytuacji epidemiologicznej, której konsekwencją jest prowadzenie zajęć szkolnych 

w trybie zdalnym jest dyskutowana w wielu samorządach. Podstawa prawna do ich wypłaty jest, ale 

nadgodziny muszą być wykonane. Dyskusja na ten temat była prowadzona z dyrektorami. Osiągnięto 

konsensus, a dyrektorzy sami stwierdzili, że obecnie nadgodzin nie da się wykonać. Z trudem 

realizowane są programowe godziny. Poza tym w sytuacji epidemii, kiedy ludzie tracą pracę, zostają 

bez dochodów, byłoby wysoce naganne płacić za coś, co nie zostało wykonane. Starosta dodał, że 

gdyby Zarząd się tej kwestii nie przyjrzał, prawdopodobnie doszło by do wypłaty, ale czy to byłoby 

sprawiedliwe ?Teraz rodzice oprócz swojej pracy zawodowej muszą poświęcać czas i starać się 

dzieci uczyć, szczególnie w młodszych klasach szkół podstawowych. Wykonują znacznie więcej 

pracy ze swymi dziećmi. Stwierdził, że jest po prostu teraz taka trudna sytuacja dla każdej ze stron. 

Wie, że nauczyciele robią co mogą, aby dobrze zrealizować podstawę programową. Wracając do 

kwestii nadgodzin Starosta powiedział, że każdy dyrektor musi udokumentować wykonanie 

nadgodzin, a nikt nie będzie poświadczał nieprawdy.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że pomysł zorganizowania kwarantanny wyszedł od niego, 

jako byłego dyrektora DPS. Faktycznie nie zna aktualnego stanu wykorzystania miejsc w obu 

domach. Z kolei temat wypłaty nadgodzin zainteresował go w śremskiej prasie i stąd pojawiła się 

prośba o wyjaśnienie. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym punkcie porządku obrad?  

Nie zgłoszono pytań i wniosków. 

Sekretarz poinformowała, że jest możliwość zaproszenia na jutrzejszą sesję dyrektorów DPS, 

dyrektora PUP, Inspektora sanitarnego i Prezesa Szpitala Powiatowego w Śremie. W związku z tym, 

jeśli radni chcą zadać tym osobom pytania związane z bieżącą sytuacją proszeni są o ich przesłanie 
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mailem do Biura Rady, skąd zostaną przekazane właściwym adresatom. Odpowiedzi na te pytania 

zostaną  udzielone na jutrzejszej sesji. 

Starosta poinformował, że na  dzisiejszym posiedzeniu Komisji Budżetu został omówiony projekt 

uchwały zmieniającej budżet. Zmiany dostosowują budżet do skutków finansowych wywołanych 

epidemią koronawirusa. Powiedział, że po  posiedzeniu Komisji otrzymał informację o kwocie 

odpisu z tytułu podatku PIT za kwiecień. Porównując kwotę z kwietniem roku ubiegłego jest ona 

mniejsza o 40%. Na tej podstawie można przyjąć, że dochód z tego tytułu będzie o ok. 5 mln  zł 

mniejszy niż  w ubiegłych latach. Dodał, że trzeba zdać sobie sprawę, że czekają nas głębokie cięcia, 

bo to nie będzie przeciętna recesja. Mówi się o kryzysie stulecia. Spodziewa się, że w III i IV kwartale 

nastąpią duże przewartościowania w dochodach powiatu w związku z ogólną sytuacją w kraju. W 

związku z tym  np. pytania o powód braku realizacji planowanych inwestycji  są nieuzasadnione. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Hieronim Bartkowiak 

zamknął posiedzenie o godzinie 1225. 

 

Protokołowała:          

Magdalena Mulkowska – Wydział OI     

 

                         Przewodniczący Komisji        

                     Zdrowia, Pomocy Społecznej            

                          oraz  

                            Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 

 

   Hieronim Bartkowiak  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


